东盟国家标准互认研修班项目简介表

	项目名称 
	东盟国家标准互认研修班

	承办单位
	江苏检验检疫质量研究中心（江苏商检培训中心）

	举办时间
	2021年6月3日至6月9日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	文莱、柬埔寨、印度尼西亚、老挝、马来西亚、缅甸、菲律宾、新加坡、泰国、越南
	计划人数
	25人

	培训目标
	使学员了解中国标准化体系；使学员了解标准化在基础设施建设、经济、社会、人文及国际贸易等领域发展中的地位和作用；使学员初步掌握如何利用标准化，促进基础设施建设、经济、社会及国际贸易等领域的发展；加深学员对标准化在国家发展中作用的认识；学员结业时，能根据所学知识，结合东盟国家标准化工作实际，提出各国发展建议。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：标准化
——工作岗位：标准局、标准组织或其他机构从事标准化工作的官员

	
	年龄
	不超过受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	能够按时参加线上培训课程

	
	语言能力
	学员应具备项目工作语言听、说、读、写能力

	
	其 它
	能够使用腾讯会议，完成项目日程。

	培训内容介绍
	1.主要培训课程及内容介绍
（1）中国国情：主要介绍中国的政治、经济、社会、文化等发展现状；
（2）中国新冠病毒疫情防控经验介绍：分享介绍中国新冠病毒疫情的防控经验；
（3）中国标准化概况：介绍中国标准化法律法规体系、中国标准化管理体系、中国标准化技术体系，中国与国际标准化组织（ISO）及与中国国际标准化合作情况等内容；
（4）中国家电标准化体系：介绍中国家电标准化相关工作；
（5）中国旅游服务标准化工作：介绍中国旅游标准化工作；
（6）中国能效标准化工作情况：介绍中国能效标准化工作；

（7）中国美丽乡村及标准化情况：介绍中国乡村建设及标准化工作情况。
2.主讲人整体情况介绍

（1）李玉冰，国家标准化管理委员会副司长，标准化专家。

（2）董  宪，常州市政府副区长（已退休），主讲中国国情。

（3）郑剑宁，宁波海关总检验师，WHO西太地区应对新冠病毒疫情专家组成员，海关总署卫生检疫专家。
（4）马德军，中国家用电器研究院院长，高级研究员。
（5）曹俐莉，标准化研究院服务业标准化研究所副所长，研究员。
（6）李鹏程，中国标准化研究院，副研究员。

（7）郑  勤，浙江省市场监管局，副调研员。

3.学员需准备的材料
为方便与中国专家的交流，请准备好贵国与研修主题相关的交流材料：
（1）国别交流，请准备您所在单位和专业的介绍及贵国标准化工作概况介绍；
（2）东盟国家家电标准化工作情况交流研讨；
（3）项目总结交流，包括与中国的标准化合作基础与未来展望、对研修班的意见及建议等。

4.结业测试/评估
以课程完成度评估。

	举办地点
	江苏省常州市
	云参观考察城市
	江苏省常州市

	备注
	1. 本次培训使用腾讯会议平台进行线上培训。
2.请学员遵守中国的法律和培训班的相关规定和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。
3. 课前准备：需提前15分钟进入腾讯会议平台准备上课，将个人姓名改为英文（国别+姓名）。

4. 纪律要求：在项目实施过程中，请严格遵守项目日程安排，不得擅自安排与培训无关的活动、不得无故退出培训等。
5. 学员按照日程安排准备相关研讨材料，按照要求提供相关电子素材。

	承办单位简介
	江苏检验检疫质量研究中心成立于2005年，是隶属于南京海关的具有独立法人资格的事业单位。

中心是集质量研究、国际交流、综合培训、管理咨询等于一体的质量科学研究机构；是总署的国际合作交流基地、非洲国家技术法规研究和培训基地、认证认可创新基地和进出口商品质量安全一级监测点。现设有规划发展部、质量研究咨询部、国际交流合作部、国内培训部、宏观质量管理部、技术贸易措施部、综合管理部等7个主要部门；辖管中国质量认证中心（CQC）认证咨询中心和检验检疫协会常州办事处2个机构。共有正式员工40余人。

  中心自2006年9月份开始承办商务部人力资源援外培训项目，至今共成功承办了190期援外培训项目，办班语言涉及英语、法语、俄语、阿拉伯语、西班牙语、葡萄牙语柬埔寨语、蒙古语和老挝语9个语种，培训了来自世界五大洲141个国家和国际组织的5102名官员和技术人员，全面覆盖“一带一路”沿线国家以及非洲、中东欧、拉美和亚洲所有发展中国家；商品检验、动物检疫、植物检疫、卫生检疫、食品安全、认证认可、标准化、计量、原产地、贸易便利化、海关管理、环境卫生、市场监管、知识产权等多个领域。

	承办单位联系方式
	项目或接机联系人：
潘晨（女士）/俞佳（女士）
办公电话：0086-519-86909915
手机：0086-13813596730（潘）；0086-13915068174（俞）
传真：0086-519-86909912
E-mail：jsiq2006@126.com
微信号：adelaidepan /shelleyyujia


Seminar on Standard Mutual Recognition for ASEAN Countries

Project Description
	Full Name 
	Seminar on Standard Mutual Recognition for ASEAN Countries

	Organizer 
	Jiangsu Inspection and Quarantine Institute of Quality (Jiangsu Commodity Inspection Training Center)

	Holding Time
	June 3rd to 9th 2021
	Language
	English

	Invited Countries
	Brunei, Cambodia, Indonesia, Laos, Malaysia, Myanmar, the Philippines, Singapore, Thailand and Vietnam.
	Planned Number of Participants
	25

	Goal of training
	To let the participants know about Chinese standardization system; and to realize the status and function of standardization in the development of the field of infrastructure construction, economy, society, culture and international foreign trade; to make the participants preliminarily master the way to utilize standardization, to facilitate the development of infrastructure construction, economy, society and international foreign trade; to deepen the participants knowledge about the function of standardization in national development; when graduation, the participants will be able to make suggestions to the development of various countries combining the practical work of standardization in ASEAN countries according to the knowledge they’ve studied.  

	About the Participants
	Professional background
	-Field or profession: standardization
-Working position: officials work in the field of standardization in Standard Bureau, standard organization or other organizations.

	
	Age
	Not surpass mandatory age of retirement of participating countries

	
	In good health
	Be able to participate on-line training classes on schedule

	
	Language ability
	The participants shall be able to listen, speak, read and write the working language.

	
	Others
	Be able to use VOOV to finish project schedule.

	Training content introduction
	1.Main training courses and content introduction

（1）Chinese national condition: mainly introduce the development condition of Chinese politics, economy, society and culture;

（2）Introduction on Chinese experience of COVID-19 prevention and control: to share and introduce Chinese prevention and control experience of COVID-19;

（3）General Introduction on Chinese Standardization: to introduce Chinese standardization laws and regulation system, Chinese standardization management system, Chinese standardization technical system, the cooperative condition between China and International Standardization Organization (ISO) and Chinese international standardization cooperation condition;
（4）Chinese Household Electrical Appliance Standardization System: to introduce Chinese household electrical appliance standardization work;
（5）Standardization work of Chinese Tourism service: to introduce Chinese tourist standardization working condition;

（6）Chinese energy efficiency standardization working condition: to introduce Chinese energy efficiency standardization work;
（7）Introduction Chinese standardization of beautiful village: to introduce Chinese village construction and standardization work.
2. Lecturer introduction
（1） Li Yubing, Deputy Director General of Department, Standardization Administration of China, expert of standardization. 
（2） Edward Dong, Vice Director of District of Changzhou Municipal Government (retired).
（3） Zheng Jianning, Chief Inspector of Ningbo Customs, member of expert group of anti COVID-19 epidemic condition of WHO west pacific area, health quarantine expert of General Administration of Customs of China
（4） Ma Dejun, Director of Chinese Household Electrical Appliance Research Institute.
（5） Cao Lili, Vice Director of Service Industry Standardization Research Institute, China National Institute of Standardization, researcher.
（6） Li Pengcheng, Vice Researcher of China National Institute of Standardization.
（7） Zheng Qin, consultant of Market Regulation Bureau of Zhejiang Province.
3. Material prepared by participants
In order to facilitate communication with Chinese experts, please prepare communication materials related to the seminar topic of your country, such as: 

(1) country communication, please prepare the introduction of your working institute and profession, as well as the standardization work of your country;

(2) Communication and exchange of ASEAN countries' standardization work in the field of household electrical appliances;

(3) Project summary exchanges, including Chinese standardization cooperation basis and future vision, and the suggestion to the seminar.
4. Graduation test/evaluation
Evaluation will be made according to the completion degree of the courses.

	Venue
	Changzhou City, Jiangsu Province
	City to visit Online
	Changzhou City, Jiangsu Province

	Notes
	1. This training will be hold on line through VOOV platform.
2. All participants are required to abide by the laws of China and the relevant regulations of the training course as well as the teaching discipline. The attendance record will be used as the basis for issuing the training completion certificate.

3. Pre-class preparation: Please enter the Tencent conference platform VOOV 15 minutes in advance to prepare for the class, and change your ID to English (country + name).
4. Discipline requirements: During the implementation of the project, please strictly abide by the project schedule, and do not arrange any activities unrelated to the training without authorization or withdraw from the training without any reason.

5. Participants will prepare relevant seminar materials according to the schedule and provide relevant electronic materials as required.

	About the Organizer
	Jiangsu Inspection and Quarantine Institute of Quality (hereinafter referred to as JSIQ) was established in 2005, is affiliated to the Nanjing Customs with independent legal entity of the institution.

JSIQ is a scientific research institute of quality integrated with quality research, international exchange, comprehensive training and management consultation; it’s international cooperation base, African country technical regulation research and training base, certification and accreditation innovation base and import and export commodity quality safety  Grade 1 monitoring spot of General Administration of Customs, JSIQ now has seven departments namely Department of Planning and Development, Department of Quality Research and Consultation, Department of International Communication and Cooperation, Department of Domestic Training, Department of Macro Quality Management, Department of Technical Trade Measures, and Department of Comprehensive Management; administers certification consultation center of CQC and China Entry-Exit Inspection and Quarantine Association Changzhou Branch, holding 40 staff members.

 JSIQ started to undertake the human resource foreign aid training programs of Ministry of Commerce since September 2006, and had undertaken 190 foreign aid training programs by now. The languages we use in class include English, French, Arabic, Russian, Spanish, Portuguese, Cambodian, Mongol and Lao, and there’re totally 5102 officials and technicians from 141 countries and international organizations participating in our programs, covering all countries along the "Belt and Road" and all developing countries in Africa, central and eastern Europe, Latin America and Asia. It involves commodity inspection, animal quarantine, plant quarantine, health quarantine, food safety, certification and accreditation, standardization, metrology, country of origin, trade facilitation, customs administration, environmental health, market regulation, intellectual property and other fields.

	Contact of the Organizer
	Project or Pick-up Contact：

Ms. Pan Chen/ Ms. Yu Jia
Office Tel: 0086-519-86909915

Cellphone: 0086-13813596730(Pan); 0086-13915068174(Yu)
Fax: 0086-519-86909912

E-mail：jsiq2006@126.com
Wechat number: adelaidepan /shelleyyujia


